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In dit nummer:

Weinigen onder ons zullen ooit al zo oprecht als nu gedacht 
hebben: “Dat rotjaar is eindelijk voorbij!”.

Over 2020 zal nog lang gesproken worden als “Dàt jaar!”.

Het jaar dat we onze vrienden en familie zo weinig zagen, of 
enkel op een scherm. Het jaar dat alle evenementen, niet in 
de laatste plaats de Terhaagse Feesten, werden afgelast. Het 
jaar dat de café’s hun deuren moesten sluiten. Het jaar dat al-
leenstaanden, ouderen, jongeren, minder begoeden, sociaal 
zwakkeren, zelfstandigen, leerkrachten, zorgverstrekkers en 
ga zo maar door, het moeilijk, zeer moeilijk hadden. Het jaar 
dat we onze familieleden in woonzorgcentra maar mondjes-
maat of achter glas mochten bezoeken. Het jaar dat sommi-
gen geliefden verloren zonder afscheid te kunnen nemen. Het 
jaar dat veel studenten een achterstand opliepen. Het jaar 
dat het coronavet zich opstapelde. Dàt jaar!

Maar ook het jaar dat er zoveel steun en medeleven kwam. 
Het jaar dat er gezongen werd voor de hulpverleners. Het jaar 
dat we probeerden de plaatselijke horeca te steunen door 
eten af te halen. Het jaar dat, ondanks mediaberichten over 
lockdownfeestjes, agressie tegenover de politie en halsstar-
rige non-believers, solidariteit overheerste. Het jaar dat we 
de natuur herontdekten. Het jaar dat we in eigen land op 
vakantie gingen. Het jaar dat Donald Trump de verkiezingen 
verloor. Het jaar dat we zelf ons haar knipten. Het jaar dat 
wij en ons gemeentebestuur straten en kerken zo sfeervol 
verlichtten. Dàt jaar!

Dat jaar is voorbij en 2021 kondigt zich goed aan. De vaccina-
tie tegen dat rotvirus is begonnen. Als we er met z’n allen in 
geloven, kan het vanaf nu alleen maar beter gaan en kunnen 
we binnenkort mekaar weer in levende lijve ontmoeten. Mis-
schien een eerste keer in maart of april, wanneer Actief Ter-
hagen de zwerfvuilopruimactie organiseert. Meteen een uit-
gelezen kans om iets terug te doen voor de natuur waaraan je 
zoveel steun gehad hebt het voorbije jaar. Je hoort er nog wel 
van! En die natuur brengt ons op meer goed nieuws. Namelijk 
dat het Milieueffectenrapport (MER) voor deelgebied 2 van de 
kleiputten in Terhagen goedgekeurd is. Dat betekent dat de 
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deur naar een vergunning voor de duurzame sanering van 
de kleiputten open staat. Voor meer info daarover verwijzen 
we je graag naar de website www.kleiputtenterhagen.be.

En er staat nog heel wat meer te gebeuren in Terhagen het 
komende jaar. Wat dat allemaal is, lees je verderop in het 
verslag van het online interview dat onze reporter had met 
burgemeester Jurgen Callaerts. Ik kan je alvast verklappen 
dat het een pak aangenamer en veiliger zal worden om door 
Terhagen te wandelen of te fietsen.

Verder kunnen we alleen maar hopen dat we binnenkort 
onze traditionele evenementen, de Terhaagse Feesten en de 
Ontmoeting op het Keibrekerspad, weer kunnen aankondi-
gen.

Wij wensen alle inwoners van Terhagen, de verschillende 
verenigingen, en natuurlijk ook onze sponsors de moed en 
de kracht toe om de laatste loodjes van de pandemie te 
dragen en roepen u tevens op om u nog even aan de maat-
regelen te houden, zodat we ons enkel 2020 als “Dàt jaar” 
zullen herinneren.
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Interview met burgemeester 
Jurgen Callaerts
In een online interview keken we met Jurgen Callaerts terug op het voorbije jaar en blikten we vooruit naar 2021. 
We bespraken enkele thema’s die in Terhagen sterk leven.

AT: Goedenavond Jurgen en be-
dankt om een gaatje vrij te maken 
in je drukke agenda voor dit inter-
view. Zeker in een jaar als dit is open 
ruimte heel belangrijk en daarom is 
het eerste item dat ik wil aankaar-
ten het park in Terhagen. Wat zijn 
daar de vooruitzichten?
JC: In het voorjaar starten we met 
de heraanleg van het park. De ge-
meente heeft een participatietra-
ject voorzien met vier organisaties 
die van het park gebruik maken: 
AKABE, de Chiro, basisschool De 
Wingerd en Dorpscomité Actief Ter-
hagen (AT). Dat traject is al gedeel-
telijk gelopen. De overige gesprek-
ken worden ingepland zodra COVID 
het toelaat. De gemeente wil na-
melijk alle voorbereidende werken 
afgerond hebben in de eerste helft 
van 2021 om dan in het najaar nieu-
we aanplantingen te kunnen doen. 
Voor deze fase spreek ik nog over 
het park op de huidige breedte, van 
de nieuwe Parkstraat tot aan het 
museum. Voor de geplande verbre-
ding moeten eerst nog gebouwen 
van het vroegere gemeentemaga-
zijn afgebroken worden. Daarvoor 
zijn vergunningen nodig zodat we 
dit niet op korte termijn kunnen re-
aliseren.
AT: Je zei tot aan het museum, dat 
gebouw blijft dus bestaan.
JC: Het museum blijft zeker nog tot 
2024 waar het nu is. Wat er daarna 
met het gebouw gaat gebeuren, is 
nog niet besproken. Dat is iets voor 
de volgende bestuursploeg. Alle op-
ties liggen open.
AT: Wij nemen aan dat de huidige 
bestemming geen belemmering 
mag zijn om evenementen te orga-
niseren in het park.
JC: Alles wat er nu georganiseerd 
werd, zal ook in de toekomst moge-
lijk blijven mits de nodige vergun-
ningen worden aangevraagd.

AT: Een ander project dat naar 
verluidt vlug zal gerealiseerd wor-
den, is de fietsstraat in de Oude 

Baan/ Schransstraat. Wat is hier de           
timing?
JC: De gemeente heeft een rol-
lend programma voor belijningen. 
In het voorjaar  voorzien we op dit 
traject lijnen aan te brengen om de 
rijbaan te versmallen en de iconen 
van een fietsstraat op het wegdek 
aan te brengen. Bij het begin van 
het traject zouden dan ook aankon-
digingsborden komen. Op termijn 
zijn er ook parkeervakken voorzien 
aan de zijde van de Waterkant. Die 
zouden de gemeentelijke diensten 
in eigen regie aanleggen, maar dit 
vraagt wat meer tijd. Wanneer die 
gerealiseerd zullen zijn, is nu nog 
moeilijk te zeggen.
AT: De aanleg van de fietsstraat is 
één ding. Maar de mensen moeten 
ook weten wat dit precies inhoudt 
en zich aan de regels houden. Hoe 
willen jullie dit realiseren?
JC: Er komen sensibiliseringsbor-
den en er zijn al omzendbrieven 
verspreid waarin een en ander is 
uitgelegd. Die acties zijn vooral ge-
richt op de lokale bevolking. Het 
traject is echter deel van een door-
gangsweg tussen Boom en Rumst. 
Er komt dus ook veel verkeer dat 
we niet direct kunnen bereiken. 
Voor bredere informatie over fiets-
straten, moeten we naar de hogere 

overheid kijken. Die regels zijn so-
wieso in heel Vlaanderen/België de-
zelfde.
AT: Een fietsstraat houdt ook in 
dat de toegelaten snelheid verlaagd 
wordt naar 30km/u. Hoe kan dit 
ingepast worden in de huidige tra-
jectcontrole?
JC: De huidige trajectcontrole werkt 
inderdaad op 50km/u. In de loop van 
2021 willen we het volledige traject 
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van aan het rond punt aan de Korte 
Veerstraat tot aan het begin van de 
Nieuwstraat/einde Schransstraat naar 
30km/u brengen. Daarvoor installe-
ren we een volledig nieuw systeem 
van trajectcontrole. De techniek is 
ondertussen zo geëvolueerd dat het 
niet meer mogelijk is om de huidige 
palen eenvoudigweg te verplaatsen.
AT: Een trajectcontrole werkt ook al-
leen als men de twee camera’s voor-
bijrijdt. Wat met snelheidsduivels 
waarvan de bestemming binnen het 
traject valt?
JC: Als men zoiets vaststelt, meldt 
men dit het best aan de lokale politie 
die dan manuele controles op bepaal-
de tijdstippen kan uitvoeren. Punctu-
ele flitscontroles zullen altijd noodza-
kelijk blijven om dergelijk wangedrag 
te kunnen handhaven.

AT: Onlangs werd bekend dat er plan-
nen zijn om het dorpshuis in 2025 te 
verkopen. Zullen er tegen die tijd al-
ternatieven zijn voor de verschillende 
verenigingen die daar gehuisvest 
zijn?
JC: 2025 is een richtdatum die al-
leen haalbaar is als er een oplossing 
is voor de verenigingen die daar nu 
nog onderdak vinden. Daar wordt 
momenteel volop aan gewerkt. Voor 
de ene vereniging loopt dat al mak-
kelijker dan voor de andere, maar 
we blijven zoeken. Waar we nu al 
heel hard mee bezig zijn, is het ge-
plande gemeenschapshuis in de hui-
dige kerk. Het voorontwerp van het 
gemeenschapshuis is ondertussen af-
gerond. Dat wil niet zeggen dat men 

direct ter plaatse van alles gaat zien 
veranderen. Er zijn nog verschillende 
administratieve horden te nemen. Het 
is een vrij complex dossier waar ook 
Propoelsje en het huidige parochiaal 
centrum in meespelen.  
AT: Een levendig gemeenschapshuis 
zou prachtig zijn, maar er is ook een 
keerzijde. Evenementen trekken bij-
komend verkeer aan en kunnen de 
parkeerdruk in het dorp verhogen.
JC: Het is niet de bedoeling om daar 
grootse events te laten plaatsvinden. 
We willen eerder ruimte voorzien 
voor vergaderingen en kleinschalige 
initiatieven. Gezien de toch al hoge 
parkeerdruk in het dorp hebben we al 
bekeken waar we parkings voor be-
zoekers kunnen voorzien. Die zouden 
dan wel niet direct naast het gebouw 
liggen maar wel op wandelafstand 
zodat de belasting voor de buurtbe-
woners beperkt blijft.
AT: Die parkeerdruk en de groeien-
de verkeersbelasting is iets wat veel 
mensen bezig houdt, zeker als men 
ziet hoeveel woningen er bij komen 
en/of gepland zijn. Men ziet dit niet 
alleen in Terhagen zelf maar ook in 
Boom.
JC: Met die problematiek in het ach-
terhoofd is er door de gemeente een 
mobiliteitsstudie uitgevoerd. Die is 
nog niet helemaal afgerond, maar 
we kunnen toch al besluiten dat we 
qua doorstroming momenteel nog 
goed zitten. We verwachten ook niet 
direct dat de projecten die in Terha-
gen lopen of gepland zijn daar direct 
verandering gaan in brengen. We kij-
ken wel met argusogen naar wat in 
Boom gebeurt. Indien nodig moeten 
we met het Boomse gemeentebe-
stuur samenzitten om naar een op-
lossing te zoeken. We denken ook dat 
indien het KMO-gebied in Molleveld 
ook op papier zou verdwijnen dit een 
positieve invloed zou kunnen hebben 
op de verkeersbelasting. Deze KMO-
bedrijven creeëren immers gans de 
dag door een stroom van vrachtver-
keer, terwijl het verkeer in woon-              
zones vooral ’s morgens en ‘s avonds 
geconcentreerd is. Ik kan dat niet ge-
noeg benadrukken. Momenteel staat 
Molleveld er vrij “leeg” bij maar als 
morgen iemand een aanvraag indient 
om er nieuwe loodsen op te zetten, 
hebben we weinig instrumenten om 
dat tegen te houden. Met alle gevol-
gen van dien. Een snelle herbestem-
ming is dus belangrijk. Ook in dat 
dossier moeten we in 2021 knopen 
doorhakken.

AT: Bij verschillende woonprojec-
ten in het dorp gaat het om sociale 
woningen. We krijgen de indruk dat 
de spreiding van sociale woningen 
in Rumst niet zo goed verdeeld is en 
dat die vooral in Terhagen geconcen-
treerd zijn.
JC: Dat klopt, maar dat is historisch 
gegroeid en dat kan men niet zomaar 
omdraaien. Men is nu ook volop bezig 
met een aanpassing van “de” sociale 
woning. In tegenstelling tot vroeger 
streeft men nu naar kleinere gebou-
wen met ruimere wooneenheden 
waarbij het verschil met de huurwo-
ningen op de private markt vervaagt. 
Ook de woontorens in de Uitbrei-
dingsstraat/Populierenlaan wil men 
aanpakken waarbij men het aantal 
wooneenheden wil verminderen van 
104 naar 76. In overleg met de so-
ciale woningmaatschappij hebben we 
recentelijk wel kunnen afspreken om 
de site in zijn totaliteit te bekijken. 
Geen evidente onderhandeling. Maar 
de kans die zich nu aandient, komt 
maar eens om de drie à vier decennia 
voor. Als gemeente willen we dat dit 
project immers ruimer wordt bekeken 
dan enkel de appartementen zelf. Het 
is een uitgelezen kans om ons ook te 
buigen over de buurt.

AT: Nog een laatste vraagje. Be-
gin 2021 stapt Rumst over naar het 
DIFTAR-systeem waarbij men met 
containers van verschillende groot-
tes zal werken. De meningen over 
voor- en nadelen van het systeem 
zijn verdeeld, maar iedereen binnen 
onze groep is het erover eens dat 
een ophaling elke veertien dagen van 
restafval en GFT voor die mensen die 
geen tuin of terras hebben en dus al-
les in de woonruimte moeten opslaan 
moeilijk te verdedigen is.
JC: We kunnen vaststellen dat dit 
goed loopt in gemeentes waar het 
systeem reeds ingevoerd is. Bo-
vendien heeft het in die gemeentes 
tot een vermindering van de restaf-
valfractie geleid. Voor deze fractie 
scoren wij als gemeente slecht en 
moeten we iets doen. We hebben als 
gemeente bedongen dat er na een 
aantal maanden een evaluatie komt, 
zodat een en ander nog kan worden 
bijgestuurd.  We zullen zeker bekij-
ken hoe we mensen zonder tuin/ter-
ras een werkbare oplossing kunnen 
bieden.

AT: Rest er ons alleen nog je te be-
danken voor dit ophelderend en posi-
tieve gesprek.
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De voorbije maanden werden op de 
sociale media enkele nieuwsbrieven 
en als toemaatje een open brief aan 
Natuurpunt gepubliceerd.  In alle 
brieven wordt hard van leer getrokken 
tegen het hele saneringsproject in de 
kleiputten.  De brieven zijn hapklaar 
en met veel emotie opgesteld, met als 
doel zoveel mogelijk medestanders te 
werven tegen de volledige sanering 
én geplande nabestemming.
Met protesteren is niets mis, dat heb-
ben we met AT ook al enkele keren 
(succesvol) gedaan. 

Spijtig genoeg staat er in deze brie-
ven heel wat ‘fake news’, worden alle           
onafhankelijke expertiserapporten als 
verkochte boel van tafel geveegd én 
verwijt men schaamteloos belangen-
vermenging aan verenigingen die 
een andere mening zijn toegedaan.  
Straffe taal hoort er natuurlijk al eens 
bij maar je moet elkaars mening wel 
blijven respecteren, anders dreigen 
we in Amerikaanse toestanden te                    
belanden.
 
Als Actief Terhagen volgen we het 
saneringsproject van dichtbij. De             
‘Robin Hood’-factor is natuurlijk heel 
wat kleiner wanneer we zeggen dat 
we wél geloven in het hele project dat, 
onderbouwd met vele onafhankelijke 
gedegen studies, een goede basis is 
om de vastgelegde langetermijnvisie 
waar te maken.  Die langetermijn-
visie werd samen met alle geïnteres-
seerde omwonenden verankerd in het 
voorafgaande participatietraject.   Wij 
hebben ons trouwens geëngageerd 
om dit proces mee te bewaken.
 
Is alles dan rozengeur en 
maneschijn ?
Nee, zeker niet! Wij ergeren ons blauw 
aan de gebrekkige communicatie die 
vanuit de stuurgroep wordt gevoerd.  
Het dossier van de kleiputten is zeer 
complex (mede omdat het zo grondig 
wordt aangepakt) en daarom werd 
vorig jaar afgesproken om vanuit één 
punt te communiceren. Dit is zonder 
meer positief. Maar net daar wringt nu 
ook het schoentje, er wordt nagenoeg 
‘niet gecommuniceerd’. Het is dan ook 
niet te verwonderen dat tegenstan-
ders daar met plezier gebruik van ma-
ken waardoor het gedegen werk van 

velen teniet kan worden gedaan.
 
Daarom hebben we op 4 januari een 
mail gestuurd naar de voorzitter van 
de stuurgroep en zijn communicatie-
verantwoordelijke met de vraag om 
sneller en duidelijker te communice-
ren.
Op 5 januari heeft de voorzitter van 
de stuurgroep bevestigd dat onze mail 
ter harte zal worden genomen.  We 
volgen dit verder op.
 
Zoals je uit de tekst hierboven kan 
opmaken liggen de kleiputten ook 
ons zeer nauw aan het hart. 
De weg om te gaan is nog lang, de 
hindernissen niet altijd voorspelbaar, 
we reiken dan ook aan iedereen de 
hand voor nieuw/verder overleg.
 
Tot slot
Binnen Actief Terhagen hebben we en-
kele gedreven dossiervreters op wiens 
kritische geesten we in het verleden 
(storten, winkelcentrum De Klamp,…) 
al meermaals mochten rekenen.  Ik 
had één van hen  voor de kerstvakan-
tie gevraagd om het Milieu Effecten 
Rapport (samenvatting = 223 blz, vol-
ledig MER = 1023 blz) eens grondig 
door te lezen en dat heeft hij met ple-
zier gedaan.
Hieronder zijn bevindingen:
"Ondanks vele uren leeswerk ben ik 
er tijdens deze kerstvakantie niet in 
geslaagd om het MER volledig door 
te nemen. Van wat ik heb gelezen, 
heb ik wel een positief gevoel over-
gehouden. In tegenstelling tot ‘Red 
Onze Kleiputten’ zou ik het niet “de 
grootste ontbossing van Vlaanderen”, 

maar eerder “het grootste natuuront-
wikkelingsproject van de Rupelstreek” 
durven noemen. Fantastisch toch wat 
een resultaat er nu voorligt door de 
inbreng van al die experten. Dat geldt 
trouwens niet alleen voor de sanering 
op zich. Dat er bij de herinrichting 
van het gebied ook uitdrukkelijk re-
kening zal worden gehouden met de 
klimaatverandering, vind ik een be-
langrijk pluspunt. Het zou natuurlijk 
nog mooier zijn als ook de gebieden 
van Ceuppens en Swenden integraal 
mee opgenomen zouden kunnen wor-
den, maar dat zal dan wel een vol-
gende stap zijn.  Ik denk dat we er 
vooral moeten op aandringen dat de 
experten ook de ontwikkelingen op 
het terrein mee blijven opvolgen en 
dat er eenzelfde niveau van expertise 
aan de dag wordt gelegd bij het latere 
beheer van het gebied. 
 

"Niet de grootste  ontbossing 
maar eerder het grootste  
natuurontwikkelingsproject 
van de Rupelstreek” 

Ps. Ben je nieuw in het dorp en op 
zoek naar meer informatie, neem dan 
zeker ook eens een kijkje op de site: 

kleiputtenterhagen.be 

Voor de volledigheid nog even melden 
dat dit de officiële website is en dat 
Actief Terhagen deze niet beheert.

Toekomstbeeld Kleiputten Terhagen: Nà sanering en herinrichting

Kleiputten Terhagen : een factcheck
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Sabine, als je Heerlijkerwijs 
mag voorstellen aan Terhagena-
ren …
Heerlijkerwijs is een koffiehuis met 
logies in de Nieuwstraat. Huiselijk en 
eigengemaakt staan bij ons centraal. 
We onderscheiden ons door verse 
thee en speciale koffie, zelfgemaak-
te taart en quiche, maar bieden ook 
een klassieke mix van drankjes en 
snacks. Ons hele gezin werkt mee in 
de zaak: ik, mijn man Davy en onze 
twee dochters Caro en Jana. 
We waren iets meer dan vier maan-
den open toen de coronacrisis uitbrak 
en alle horeca moest sluiten. We heb-
ben toen meteen initiatief genomen 
en zijn gestart met thuisleveringen 
van ontbijtjes, afternoon-tea en bor-
relplanken. Klanten reageerden daar 
heel positief op en onze naamsbe-
kendheid is erdoor vergroot. In zo-

verre zelfs dat we thuisleveringen 
gaan blijven doen onder de naam 
‘Heerlijk aan huis’.  

Jij woont in Lier, hoe kom je in 
Terhagen terecht?
Ik was al lang op zoek naar een 
geschikt pand, toen op internet 
een foto van dit pand verscheen. 
We wisten niet eens waar het huis 
stond, maar het leek perfect. Men-
sen uit onze omgeving twijfelden, 
maar wij zagen het als een mooie 
kans. Er was wat werk aan om van 
het huis de zaak te maken die we 
voor ogen hadden. Klanten zeggen 
wel eens dat ik een goede           in-
terieurarchitect heb, maar ik deed 
alles van inrichting zelf.
We zijn zó blij dat we hier zitten! 
Je wordt hier gemakkelijk aan-
gesproken en we hebben al veel 

toffe mensen leren kennen. En in 
de omgeving is zoveel te zien en 
te beleven. Dat merkte ik toen ik 
tijdens de opleiding ‘ambassadeur 
van de Rupelstreek’ zelf op verken-
ning ging. 

Hoe kwam je op het idee voor 
een koffiehuis met logies? 
In Heerlijkerwijs kan ik mensen in 
de watten leggen, en mijn liefde 
voor lekker eten en drinken combi-
neren met interieurinrichting. 
www.heerlijkerwijs.be

Heerlijk in Terhagen

JVG


